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Til beslutningsforslag nr. B 67. Betænkning afgivet af kulturudvalget den 11. maj 1983 

B e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  o m  k u n s t n e r i s k  u d s m y k n i n g  

a f  s t a t e n s  b y g n i n g e r  

[af Ingerlise Koefoed (SF) m.n.] 

Udvalget har behandlet beslutningsforsla- 
get i nogle møder og har herunder stillet 
spørgsmål til ministeren for kulturelle anlig- 
gender, som denne har besvaret skriftligt. 

Et af udvalget stillet spørgsmål til ministe- 
ren for kulturelle anliggender og dennes be- 
svarelse heraf er optrykt som bilag til be- 
tænkningen. 

Herefter indstiller et flertal (socialdemo- 
kratiets, socialistisk folkepartis og det radika- 
le venstres medlemmer af udvalget) beslut- 
ningsforslaget til vedtagelse uændret. 

Et mindretal inden for flertallet (socialistisk 
folkepartis medlemmer af udvalget) ønsker at 
bemærke følgende: 

Under I. behandling af forslaget den 11. 
marts 1983 blev der fra så godt som alle fol- 
ketingets partier ytret sympati for ideen i for- 
slaget. Ministeren for kulturelle anliggender 
udtrykte dog, at den foreslåede administrati- 
ve ordning ikke forekom særlig praktisk i 
betragtning af, at der allerede under Statens 
Kunstfond findes udvalg, der arbejder med 
lignende opgaver. Forslagsstillerne har detfor 
under udvalgsbehandlingen bedt ministeren 
redegøre for, hvorledes hun kunne tænke sig 
den i beslutningsforslaget omhandlede 1 pet. 
administreret og fordelt i tilknytning til Sta- 
tens Kunstfond, jfr. ministerens redegørelse 
herfor i det optrykte bilag. 

Forslagsstillerne har intet at indvende 
mod, at en ordning som den af ministeren 

foreslåede træder i stedet for den ordning, 
som er omtalt i bemærkningerne til beslut- 
ningsforslaget, ved den lovgivning, som måt- 
te blive en følge af beslutningsforslaget. 

Et mindretal (det konservative folkepartis, 
venstres og centrum-demokraternes medlem- 
mer af udvalget) indstiller beslutningsforsla- 
get til forkastelse ved 2. (sidste) behandling 
med følgende bemærkninger: 

De fire regeringspartier ser positivt på ind- 
holdet af og formålet med forslaget om 
kunstnerisk udsmykning af statens bygninger, 
ligesom partierne gerne ser danske kunstnere 
få tildelt udførelsen af opgaver, som så man- 
ge som muligt kan få glæde af. 

I den nuværende økonomiske situation 
finder regeringspartierne det imidlertid ikke 
muligt at gå ind for de offentlige merudgif- 
ter, som beslutningsforslagets vedtagelse vil 
medføre, ikke mindst på baggrund af den 
forhøjelse af Statens Kunstfonds bevillinger 
på 5,5 mill. kr., der er gennemført for nylig. 

Et andet mindretal (fremskridtspartiets 
medlemmer af udvalget) indstiller beslut- 
ningsforslaget til forkastelse ved 2. (sidste) 
behandling med følgende bemærkninger: 

Der er sikkert ingen, der er imod, at byg- 
ninger bliver udsmykket, men der er jo bare 
den hage ved det, at når socialistisk folkepar- 
ti foreslår kunstnerisk udsmykning af statens 
bygninger, så er det jo ikke socialistisk folke- 
parti, der betaler, næh, så skal pengene hen- 
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tes i de offentlige kasser og altså betales af 
skatteyderne. 

Hvis bygherrer og andre ønsker at ud- ' 
smykke bygninger, er det skam helt i orden, 

men det offentlige skal spare, og derfor kan 
mindretallet naturligvis ikke gå ind for be- 
slutningsforslaget. 

Annelise Gotfredsen (KF) nfmd. Flemming Jensen (KF) Eva Møller (KF) 

Mette Madsen (V) Øllgaard (V) Poulsgaard (FP) Mogens Voigt (FP) 

Kruse Rasmussen (CD) Lasse Budtz (S) Ole Espersen (S) Søren Hansen (S) 

Jimmy Stahr (S) Birte Weiss (S) Lise Østergaard (S) Bernhard Baunsgaard (R V) 

Ingerlise Koefoed (SF) fmd. Marianne Bentsen-Pedersen (SF) 

Partierne VS og KrF havde ikke medlemmer i udvalget. 
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Bilag 

. I Et af udvalget stillet spørgsmål til ministeren for kulturelle anliggender og dennes besvarelse 
heraf 

Spørgsmål: 
»Under l. behandling af forslaget blev det 

bl.a. fra ministerens side udtrykt, at den ad- 
ministrative ordning med de foreslåede ud- 
valg ikke forekom særlig praktisk i betragt- 
ning af, at man allerede under Statens 
Kunstfond har udvalg, der arbejder med lig- 
nende opgaver. Vil ministeren nærmere rede- 
gøre for, hvorledes ministeren kunne tænke 
sig den i beslutningsforslaget omhandlede I 
pct. administreret og fordelt i tilknytning til 
Statens Kunstfond?« 

Svar: 

Efter samråd med Statens Kunstfond kan 
ministeriet foreslå en ordning, hvorefter bo- 
ligministeriets byggestyrelse samt de ministe- 
rier, generaldirektorater m.fl., der har deres 

egen byggeadministration, foretager anmel- 
delse til Statens Kunstfond, så snart en byg- 
gesag forberedes. Når fondet har fået medde- 
lelse i henhold hertil, orienteres fondets ud- 
smykningsudvalg, der vil kunne suppleres 
med repræsentanter for fondets udvalg for 
kunsthåndværk og kunstnerisk formgivning 
og for arkitektur. 

Herefter indkaldes 2 repræsentanter for 
den pågældende byggeadministration samt 
bygningens arkitekt til drøftelse af, hvorledes 
man i fællesskab kan finde frem til, hvilken' 
eller hvilke kunstnere der skal indhentes skit- 
se fra eller indkøbes værker af, udsmyknin- 
gens art og den økonomiske ramme, der skal 
arbejdes inden for. Der administreres i øvrigt 
på linje med fondets øvrige udsmykningssa- 
ger, idet dog regnskabet for den omhandlede 
ene procent føres særskilt. 


